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Pensionärs- och tillgänglighetsrådets 
sammanträdesprotokoll 
Datum: 2024-03-26 
Tid: klockan 14:00 – 16:00 
Plats: B-salen, Eda kommunkontor i Charlottenberg 
Paragrafer: § 1 - § 7 
Ordförande: Anders Gustafsson 
Sekreterare: Yvonne Andersson Gran 

 

Justering 
Utses att justera: Henry Larsson 
Datum: 2024-06-03 
Tid: Digitalt via e-post 

 

Underskrifter 
Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

 

Ordförande: ___________________________________ 
 Anders Gustafsson 

 

Justerare: ___________________________________ 
 Henry Larsson 

 

Sekreterare: ___________________________________ 
 Yvonne Andersson Gran 

 

Anslagsbevis 
Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde  
2024-03-26. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering. 

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan. 

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg.  
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Närvarolista 
 

Beslutande 
Anders Gustafsson (KD), ordförande 
Ida Albertsson (M), ersättare för Bertil Börjeson (Hela Eda Lista) 
Katrine Carlsson (V), ersättare för Evy Andersson (S) 
Astrid Lillevold (PRO) 
Henry Larsson (PRO) 
Gunnel Knutsson (SPF) 
Tordis Torseth (REUM, DHR) 
Marianne Wallentin (DEMENS) 
Anne-Marit Överby (SKPF), ersättare för Maud Lindqvist (SKPF) 
 
Övriga närvarande 
Yvonne Andersson Gran, administratör vård och stöd, sekreterare 
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§ 1 Föregående protokoll 

Föregående justerade protokoll från 2023-12-12 gås igenom. Följande kommenteras: 

 Det har blivit bättre med nedskräpningen vid miljöstationerna i Charlottenberg 
sedan kommunen tog över men det är fortfarande inte bra. 

 Kommunchef Johan Örnberg har bjudits in till nästa sammanträde i 
pensionärs- och tillgänglighetsrådet för att presentera sig och informera om det 
framtida arbetet med Eda kommuns ”Program för funktionshinderspolitiken” 
(Handikappolitiskt program). 

 SPF informerar om att planerna på en boulehall vid Valfjället är skrinlagda, 
föreningarna har inte pengar till driften. 
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§ 2 Handikappolitiskt program 

Kommunchef Johan Örnberg äger frågan om det fortsatta arbetet med att revidera Eda 
kommuns ”Handikappolitiskt program” till ”Program för funktionshinderspolitiken”. 
Han är inbjuden till nästa sammanträde för att berätta mer. 

 
PRO Köla, PRO Järnskog och SPF-Seniorerna Edabygden informerar om att 
ordförandena i föreningarna nu i mars gjort en insändare i Arvika Nyheter om 
problemet med att det endast är en handikapparkering i närhet till huvudentrén till 
kvarteret Violen. Övriga handikapparkeringar ligger för långt ifrån, svårt att i dåligt 
väglag ta sig fram med rollator eller rullstol. Det är många verksamheter i kvarteret, 
regionens vårdcentral, familjecentral med mödravårds- och barncentral samt flera av 
kommunens vård och stöd verksamheter. De föreslår att utrymmet till höger om 
entrén, där bilar ofta parkeras nu utan att det är skyltat, blir ett markerat område med 
två handikapparkeringar där tillstånd krävs. Om skrivelsen inte redan har skickats till 
Region Värmland så tipsas föreningarna om att prata med kommunens projektledare 
Mats Melin som säkert vet vem som ska kontaktas i frågan. 

 
Till nästa sammanträde bjuds Patric Carlsson (V) in för att berätta allmänt om 
patientnämnden där han är ledamot. 
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§ 3 Bjuda på svensk mat/fika 

Folkhälsosamordnare Zuzana Biacovska Olsson har bett sekreteraren att lyfta frågan i 
pensionärs- och tillgänglighetsrådet. Kvinnor inom integration har flera gånger bjudit 
på internationell mat/fika i samband med Edakalaset och är generellt glada över att få 
ett tillfälle. Det hade samtidigt varit mycket trevligt om man kunde göra tvärtom, 
bjuda dem på svensk mat, det skulle bli mer personligt och kännas välkomnande. Det 
bästa hade varit om man kan göra en tradition av det på sikt, kanske i samband med 
FN:s dag för kulturell mångfald för dialog och utveckling den 21/5, eller Sveriges 
nationaldag 6/6? Kan frivilligföreningarna tänka sig att hjälpa till med det?  

Föreningarna ställer sig positiva till att hjälpa till men önskar mer information om vart 
och när det ska ske. Förslag som nämns är fredsplatsen i Morokulien. Sekreteraren 
förmedlar beskedet till Zuzana. 

 
Zuzana har också bett sekreteraren meddela att datum för seniormässan blir den 1/10 i 
Åmotfors, eventuellt 2/10 i Charlottenberg. 
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§ 4 Information/frågor från 
pensionärsorganisationer 
 

PRO Köla 
I februari gjordes en resa till 60+ mässan i Karlstad, cirka 50 medlemmar var med. 
Egenproducerade alster såldes vid påsk basaren i Köla Ladan. En resa är planerad till 
Karlstad i april på musikföreställningen ”Back to the sixties” med tidigare medlemmar 
ur Streaplers. 

Det har diskuterats att det inte är acceptabelt med 3-4 veckors väntetid från 
vårdcentralen med svar efter en utförd undersökning som röntgen och prover. Normalt 
så har vårdcentralen fått svaren från utföraren av undersökningen inom några dagar. 
Inom pensionärs- och tillgänglighetsrådet är det flera som har samma upplevelse. 

 

PRO Järnskog 
Den 31/5 har föreningen 60-års jubileum och en fest på Solliden i Koppom planeras. 

 

SPF Edabygden 
Handikapparkering vid Eda Vårdcentral har varit på agendan, se § 2 i dagens 
protokoll. Fråga ställs om det planeras något nytt trygghets- eller seniorboende i 
kommunen, i Charlottenberg eller på någon annan ort? Pensionärs- och 
tillgänglighetsrådets ordförande ställer frågan till Eda Bostads AB om detta. 

Kommentar: Trygghetsboendet i Charlottenberg har en värdinna i 
gemensamhetslokalen Violen på tisdagar kl. 11:00-13:00. Det är få från seniorboendet 
som deltar vid aktiviteter i Violen och Borgen. 

 

SKPF 
Ökat bedrägeri mot äldre via telefon, sms och e-post samt hjälp från allmänna 
reklamationsnämnden har varit på agendan. Det blir medlemsmöte den 15/5. En resa 
till Dalslands kanal planeras. Ensamhet är ett problem bland äldre i samhället, många 
kommer in i Anne-Marits butik bara för att prata och få hjälp med dator. 

Kommentar: Det finns aktiviteter på Träffpunkten genom Röda Korset, PRO med 
flera, till exempel ”Liv och Lust” och ”Bingo”. Träffpunkten för äldre och daglediga 
finns i alla tre tätorter. 
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§ 5 Information/frågor från 
funktionshindersorganisationer 
 

Reumatikerföreningen Eda och DHR 
Tre filmer från ABF om bedrägeri rekommenderas att se. Föreningen har kämpat för 
att få behålla rehabiliteringsbassängerna men den 28 mars stänger Region Värmland 
dessa vid länets tre sjukhus. Enligt regionen är den främsta anledningen det allvarliga 
ekonomiska läget, bassängerna är dyra i drift och behöver dessutom renoveras. Att 
stänga bassängerna innebär en besparing på cirka 2,2 miljoner kronor per år i 
driftskostnader. Patienter som tidigare tränat i bassäng erbjuds andra 
behandlingsmetoder. Inom funktionsrätt finns det ett avtal med regionen om vård på 
hemmaplan, utlandsrehabilitering slutade beviljas för 10-12 år sedan. Det finns inte 
varma bassänger i alla simhallar i länet, 2 timmar per vecka finns avsatt i Arvika. 

 

Arvika-Eda Demensförening 
Det är svårt att få medlemmar till föreningen. Det är dåligt att dagverksamheten för 
demenssjuka har lagts ner, den är en viktig del i att fördröja behov av flytt till 
demensboende. Påpekas att det är svårt att ta sig in till demensavdelningarna i 
kvarteret Violen, då det inte finns någon kod till läsaren vid ingången. Personalen 
måste komma och öppna. 

Svar: Det kommer eventuellt att bli en nystart av dagverksamhet integrerat med de 
nya demensavdelningarna men det finns inget datum ännu. För att ta sig in till 
demensavdelningarna krävs en nyckeltagg till kodläsaren vid dörren. 
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§ 6 Information/aktuellt i 
socialnämnd/kommunstyrelse/kommunfullmäktige 
I socialnämnden har följande behandlats: 

 Utvärdering avseende uppstarten av nya demensboendet Charlottagården har 
gjorts. Syftet var att ta tillvara de erfarenheter som öppningen innebar, detta 
för att få en strukturerad uppstart av Humle- och Hagagården. Intervjuer 
skedde med rekryterande chefer, ansvarig chef, sjuksköterskor, rehab inkl. 
hjälpmedelstekniker och baspersonal. Resultatet sammanställdes och 
analyserades av medicinskt ansvarig sjuksköterska och verksamhetsutvecklare. 

 Nya demensboenden Humlegården och Hagagården med 8 platser vardera 
kommer att öppna i mitten av september respektive november. När 
Hagagården öppnar i november kommer brukare från Hiernegårdens 
demensplatser att flytta dit. Den personal som så önskar byter arbetsplats från 
Hiernegården till Hagagården. Demensverksamheten koncentreras då till 
Charlottenberg enligt tidigare beslut. På Hiernegården blir det 13 platser kvar 
för somatiskt sjuka. Kommentar: Det behöver då ordnas transporter för 
anhöriga till Charlottenberg. Att service blir koncentrerad till ett område i 
kommunen är negativt.  

 En extern konsult gör en genomlysning av hela LSS-verksamheten, både 
myndighets- och utförardelen. Eventuellt kommer några externa placeringar att 
tas hem till kommunen. 

 Socialnämndens bokslut 2023 visade på ett underskott med -26 miljoner 
kronor. 

 Samlingslokal Borgen i kvarteret Violen är nu klar att använda. Bokas genom 
Medborgarkontoret. 

 Träffpunktens lokal i Åmotfors kommer att renoveras hösten 2024.  
Kommentar: Glöm inte att meddela Röda Korsets samordnare för 
Träffpunkten vilket datum och vilken ersättningslokal det blir. 
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§ 7 Övriga frågor 

Dålig snöröjning och sandning 
Katrine Carlsson (V) tar upp frågan om att det varit dålig snöröjning och sandning i 
Charlottenberg under vintern med mycket snö och halka. Som rullstolsburen har det ej 
gått att komma ut. Samhällsbyggnad har kriterier och prioriteringsordning för när/var 
snöröjning samt sandning ska ske.  

En representant för Samhällsbyggnad i kommunen bjuds in till pensionärs- och 
tillgänglighetsrådets sammanträde i höst för diskussion. 
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